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 AKADEMICKÝ SENÁT 

 

ZÁPIS č. 114 

ze zasedání konaného dne 18. března 2010 

Přítomni:  

PhDr. Roman Chytilek, Ph.D., doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D., Martina Hromádková, Mgr. Michal 

Pink, Ph.D., Bc. Alexandr Průša, Klára Slivoňová, Mgr. Hubert Smekal, M.A., Ph.D., Bc. Jiří Šimon, 

PhDr. Iva Šmídová, Ph.D., Mgr. Petra Vejvodová 

 

Omluven:  

PhDr. Michal Vašečka, Ph.D. 

 

Hosté: 

Ing. Vojtěch Moštěk, prof. PhDr. Ladislav Rabušic, CSc.  

 

Program jednání: 

1) Návrh rozpočtu FSS MU na rok 2010. 

2) Různé. 

 

Průběh jednání: 

 

Doc. Hloušek zahájil zasedání hlasováním o programu schůze (10 pro, 0 proti, 0 zdržel se). 

 

 

1) Děkan uvedl jednání o rozpočtu. Následně se slova ujal tajemník a zdůraznil, že výnosy budou mít 

letos poprvé klesající tendenci. Tajemník zdůraznil vliv ekonomické recese a zároveň poukázal na 

souběh několika negativních faktorů, které se promítly do rozpočtu. Mezi zmíněnými byla 

problematika dofinancování výzkumných záměrů, přetrvávající orientace MU na růst počtu 

studentů se kterou je spjatý trend růstu počtu zaměstnanců na FSS a celková byrokratizace 

systému. Zároveň tajemník upozornil, že v budoucnu bude nutné zvažovat efektivitu budoucích 

projektů.  

Dále byla představena některá úsporná opatření. První z představených opatření představuje 

snížení platů vedoucích zaměstnanců od 1. dubna, redukce finančních prostředků katedrám a 

pracovištím fakulty, nejvíce dotčenými bude knihovna, CIKT, Správa budovy, odměny 

zaměstnancům děkanátu a vedoucím pracovníkům (sníženy oproti plánu téměř o polovinu). Dané 

krácení prostředků by mělo zasáhnout katedry méně, neboť jak zdůraznil pan děkan záměrem 

vedení je udržení výkonných lidí na katedrách.  

 Následně bylo zmíněno, že ztráta fakulty bez čerpání FPP (fond provozních prostředků) činila 
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7,558 mil. Kč. Ovšem díky využití FPP bylo možné sestavit neztrátový rozpočet. Byla opět zmíněna 

problematika výzkumných záměrů, které přinášejí velké množství finančních prostředků, zároveň 

sebou ovšem přinášejí velké množství nákladů, které musí být dofinancovávány fakultou. Byl 

zdůrazněn rozdílný způsob financování kateder a výzkumných záměrů, které se vzájemně 

nevyrovnají a fakulta tak končí ve ztrátě. Byla zmíněna i otázka budoucích projektů, kdy katedry 

nebudou moc převzít všechny zaměstnance výzkumných záměrů. Dále tajemník pokračoval 

představením oblastí měrných osobních nákladů.  

    V závěru tajemník požádal jen o technickou změnu v návrhu rozpočtu, kdy hospodářský výsledek 

měl být změněn z 87 tisíc změně na 86 z důvodu rozlišného zaokrouhlování při výpočtu. Ještě byly 

zmíněna oblast stipendií, kdy bylo konstatováno, že stipendijní fond je jediným, kde příliv peněz 

neklesá. Poslední zmíněnou oblastí byla otázka budoucích investic.  

 

Doc. Hloušek poděkoval a otevřel debatu k rozpočtu.   

 

Mgr. Pink se zeptal, zda-li výplata stipendií je svázána s celkovým rozpočtem nebo jde zcela mimo. 

Pan tajemník odpověděl, že výplata jde ze stipendijního fondu, který stojí mimo. Druhý dotaz Mgr. 

Pinka se týkal toho, zda existuje nějaký strop pro počet přijímaných studentů. Prof. Rabušic 

informuje, že se vede diskuze a zdůrazňuje, že se objevují spíše tendence k zavedení stropů či 

dokonce snížení počtu studentů. Tajemník představil graf, který zachycuje vývoj počtu studentů na 

MU. Následně představuje model pro rok 2011. Prof. Rabušic k tomu doplňuje, že se již nevyplácí 

nabírat větší počty studentů.  

Dr. Chytilek upozornil na to, že z návrhu rozpočtu vyplývá, že propad zaviněný změnou odvodů za 

zaměstnance u VZ se ve skutečnosti pohybuje kolem 1. mil. korun, a že příčiny lez hledat i jinde. 

Upozornil tedy na to, že v roce 2011, kdy již nebudou k dispozici prostředky FPP, bude situace 

složitější.    

 

Prof. Rabušic upozornil, že letošní rozpočet se ještě relativně podařilo sestavit, ale příští rozpočet 

bude zřejmě velmi komplikovaný. Apeluje proto na studentskou komoru, aby vysvětlovala svým 

kolegům, že komfort na který si zvykli, nemusí být udržitelný.  

 

Následně se hlasovalo ohledně schválení rozpočtu FSS na rok 2010. 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 

 

Doc. Hloušek se ptá zda má někdo nějaký další dotaz. 

 

Bc. Alexandr Průša se ptá na možnost využívat existující sprchy na fakultě. Tajemník uvedl, že 

sprchy byly koncipovány pouze pro zaměstnance a nejsou zcela vhodné k běžnému užívání. Navíc 

náklady by zřejmě byly vysoké. Bc. Průša se dále zeptal zda existovala nějaká zkušenost s možností 

využívání sprch studenty. Pan tajemník mu odpověděl, že se to nikdy nezkoušelo.  

 

Dr. Šmídová v reakci na nedávné zkolabování studentky na přednášce položila otázku, zda je 
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v rámci FSS někdo určen jako zdravotník. Prof. Rabušic ji odpověděl, že fakulta nedisponuje vlastní 

zdravotní službou.  

 

Pan tajemník požádal doc. Hlouška, zda by mohl AS schválit změnu pravidel o použití výsledku 

hospodaření za rok 2009. Nově bude výsledek hospodaření rozdělen následujícím způsobem: 10 % 

do fondu odměn MU, 10 % do fondu odměn FSS, 50 % do fondu reprodukce investičního majetku 

(FRIM) a 30 % do rezervního fondu FSS.. 

 

V následném hlasování je návrh schválen v podobě: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 

 

2) Různé 

Bc. Alexandr Průša tlumočil dotaz člena SK AS MU Petra Soukeníka, který upozornil na to, že 

členům AS MU zvoleným za FSS jsou rozesílány také e-maily, které jsou poslány na adresu 

fakultního senátu. 

Doc. Hloušek informuje o tom, že problém je už řešen a že emailová komunikace bude chodit 

pouze zástupcům AS FSS. 

 

Senát se dohodl na dalším zasedání 29. dubna (předběžné datum), kdy bude probíhat schvalování 

závěrečné zprávy za rok 2009. 
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Usnesení: 

2010-03-18/1 

AS FSS MU schvaluje rozpočet fakulty na rok 2010.  

 

2010-03-18/2 

AS FSS MU vyslovuje souhlas se změnou pravidel o použití výsledku hospodaření za rok 2009. 

 

 

 

 

 

 

 

 

.......................................................             ....................................................... 

doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D.      PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 

předseda senátu       místopředsedkyně senátu 

 

 

 

 

 

 

zapsal: Bc. Jiří Šimon 


